

Progressive Conservative Party, one (1) from the Liberal Party and one (1) from the New Democratic Party, to be named by the Chairman of the Committee; and

That the Sub-Committee be granted all the powers of the Committee except the power to report directly to the House.

*ORDERED*,—That the Clerk and Research Officer seek information from the Federal Business Development Bank regarding farm loans.

It was agreed,—That the Committee visit the Central Experimental Farm in Ottawa.

The Chairman presented Draft Terms of Reference for the Committee's study of farm input costs, being read as follows:

In the last session of Parliament, the Standing Committee held hearings on the various difficulties farmers across the country are presently experiencing with low commodity prices, heavy debt loads and falling land values. The Committee explored with the Farm Credit Corporation actions being taken by the government to ease the farm financial crisis. The Committee also sought to strengthen the stabilization assistance offered through the Western Grain Stabilization Program to prairie grain farmers who are amongst those worst hit by present low prices.

Despite low commodity prices, production costs remain high. This situation exerts great pressure on farm income. The Committee believes that an examination of the major inputs which contribute to high production costs may reveal ways in which these may be reduced.

With this objective in mind, the Committee proposes to hold public hearings:

1. To study fertilizer costs particularly as they relate to taxation and deregulation of natural gas as a principal feedstock for fertilizer products.
2. To study chemical costs and the impact of government policies on these costs.
3. To study the cost to the farmer of the grain handling and transportation systems.
4. To study other input costs brought to light through the hearings.
5. To report to the House of Commons its findings.

It was agreed,—That the Draft Terms of Reference for the farm input costs study be concurred in and that it be appended to the First Report of the Sub-Committee on Agenda and Procedure.

It was agreed,—That the First Report of the Sub-Committee on Agenda and Procedure be concurred in.

It was agreed,—That, at dates to be determined, the Committee meet to enquire into the operation of the Farm Debt Review Boards and the Rural Transition Programs.

conservateur, un (1) membre du Parti libéral et un (1) membre du Nouveau parti démocratique, nommés par le président du Comité;

Que le Sous-comité soit investi de tous les pouvoirs du Comité, sauf celui de faire rapport directement à la Chambre.

*IL EST ORDONNÉ*,—Que le greffier et les attachés de recherche soient chargés d'obtenir de la Banque fédérale de développement des renseignements sur ses prêts agricoles.

Il est convenu,—Que le Comité visite la ferme expérimentale centrale d'Ottawa.

Le président présente un projet de mandat du Comité pour l'étude des coûts des intrants agricoles dont la teneur suit:

Au cours de la dernière session du Parlement, le Comité permanent de l'agriculture a tenu des audiences sur les difficultés auxquelles se heurtent les agriculteurs du pays en raison du faible prix des produits, de lourdes dettes et de la chute des valeurs foncières. Le Comité a étudié, de concert avec la Société du crédit agricole, certaines mesures prises par le gouvernement pour atténuer la crise financière que traverse le secteur agricole. Le Comité a également tenté d'augmenter l'aide offerte par le Programme de stabilisation du revenu aux céréaliculteurs de l'Ouest les plus gravement touchés par les prix actuellement bas.

Malgré la faiblesse du prix des produits, les coûts de production demeurent élevés, ce qui a de graves conséquences sur le revenu des agriculteurs. Le Comité estime qu'un examen des principaux facteurs contribuant au maintien élevé de ces coûts peut permettre de trouver des moyens de les réduire.

Le Comité propose donc de tenir des audiences publiques pour étudier:

1. le coût des engrais, principalement sous l'angle de la fiscalisation et de la déréglementation de la vente du gaz naturel, produit d'importance dans la fabrication des engrais;
2. le coût des produits chimiques et les répercussions de la politique gouvernementale sur ce coût;
3. le coût pour l'agriculteur des systèmes de manutention et de transport des céréales;
4. d'autres facteurs de coût mentionnés au cours des audiences; et de faire rapport de ses conclusions à la Chambre des communes.
5. faire rapport de ses constatations à la Chambre des communes.

Il est convenu,—Que le projet de mandat du Comité pour l'étude des coûts des intrants agricoles soit adopté et qu'il soit annexé au premier rapport du Sous-comité du programme et de la procédure.

Il est convenu,—Que le premier rapport du Sous-comité du programme et de la procédure soit adopté.

Il est convenu,—Que le Comité se réunisse, à des dates à déterminer, pour examiner le fonctionnement des Bureaux d'examen de l'endettement agricole et des programmes de transition rurale.